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Többek között a tűz-

veszélyes anyagok és 

a hibás elektronikai ké-

szülékek tárolása, illetve 

a lépcsőházak bejárata-

inak elzárása jelenthet-

nek fokozott veszélyt 

tűz esetén. A csíkszere-

dai lakószövetségeknek 

is számos tűzvédelmi 

előírásnak kell megfe-

lelniük, ezekről tartottak 

felkészítőt csütörtök 

este a Szakszervezetek 

Művelődési Házában a 

csíkszeredai városháza 

szervezésében.

A száznegyven csíkszeredai 
lakószövetség alig egyhar-
mada tartotta fontosnak, 

hogy részt vegyen a tűzvédelmi 
előírásokról szóló tájékoztatón, 
amelyet a városháza szerve-
zett. Roth László, Csíkszereda 
Polgármesteri Hivatalának pol-
gárvédelmi felelőse elmondta, 
tavaly szeptemberben írásban 
is kiközölték a lakástulajdono-
si társulásoknak, hogy a 2011-
ből származó 182-es számú helyi 
határozat alapján milyen kötele-
zettségeik vannak, azonban úgy 
gondolták, hogy szerveznek egy 
felkészítőt is, amelyen közvet-
len módon, szóban magyarázhat-
ják el, milyen tennivalóik vannak 
a lakószövetségeknek. Ebből 
a célból meghívták Herenciuc 
Anat, a Hargita megyei tűzol-
tóság egyik szakemberét, aki a 
jelenlévők kérésére még azt is 

elmagyarázta és bemutatta, ho-
gyan kell a tűzoltópalackokat 
használni. A tűzoltósági szak-
ember a megbeszélésen kiemel-
te, bár nem kötelező, erősen 
ajánlott, hogy a lépcsőházak 
minden emeletén legyen egy 
tűzoltópalack, hiszen tűz ese-
tén akár életeket is menthet.

Olcsóbb a megelőzés

Szó esett arról is, hogy a he-
lyi határozatban foglaltak szerint 
a lakószövetségeknek többek kö-
zött előírás, hogy kötelesek ki-
nevezni egy tűzvédelmi felelőst, 
akinek kötelessége és joga lenne 
ellenőrzéseket végezni a lakások-
ban megelőzés céljából. „Bekopog-
tathat a lakókhoz, megkérdezheti 
például, hogy milyen elektromos 
csatlakozók, hosszabbítók van-

nak a lakásban, vagy hogy ellen-
őriztették-e a gázkazánjukat” 
– magyarázta Roth László. A vá-
rosháza polgárvédelmi felelőse 
hozzátette, fontos felhívni a figyel-
met a tűzvédelemre, éppen ezért 
egy kérdőívet is összeállított, hogy 
a lakók is felmérhessék, mennyire 
élnek „tűzveszélyesen”. „Jó lenne 
tudatosítani az emberekben, hogy 
figyeljenek oda, mert a tűz kiol-
tása sokkal többe kerül, mint a 
megelőzés” – hangsúlyozta. A la-
kószövetségeknek ugyanakkor 
kötelezettségük többek között az 
is, hogy tájékoztassák a lakókat 
a tűzvédelmi előírásokról, továb-
bá, hogy gondoskodjanak arról, 
hogy ne legyenek elzárva a lép-
csőházak kijáratai. Ezzel kapcso-
latban a lakástulajdonosi társulás 
képviselői olyan példákat is meg-
említettek, ahol a lakók egye-

nesen befalazták, vagy teljesen 
lezárták a lépcsőház egyik kijá-
ratát. Ugyanakkor kifogásolták, 
hogy sokszor nem tudják megér-
tetni a lakókkal, hogy a kerékpá-
rokkal, babakocsikkal és egyéb 
eszközökkel ne zárják el a be-
járatokat. Ha ilyen és ehhez ha-
sonló panasszal a városházához 
fordulnak, akkor rendszerint azt 
a választ kapják, hogy oldják meg 
a lakóközösségen belül, holott, ha 
a polgármesteri hivatal biciklitá-
rolók építését támogatná, akkor 
jobb lenne a helyzet. Egyébként 
több lakószövetség nehezményez-
te, hogy a megbeszélésen nem vett 
részt egy városvezető sem.

Több kisebb tűzeset

A  f e l k é  s z í t ő n  e l h a n g -
zott néhány tűze set re is pél-

da ,  amelyek cs íkszeredai  
tömbházlakásokban fordultak 
elő. Nemrég például a Temesvá-
ri sugárút egyik tömbházában 
kezdett el füstölni egy lakás, a 
szomszédok azonnal riasztották 
a tűzoltókat. Mint kiderült, vala-
ki a mosógépet hagyta felügyelet-
lenül működés közben, amely egy 
rövidzárlat következtében füstöl-
ni kezdett. A Jégpálya lakótele-
pen pedig egy teraszon robbant 
el egy kisebb gázpalack, szemé-
lyi sérülés nem történt, csak a te-
raszablak repedt meg. 2013-ban 
volt nagyobb méretű tűzeset egy 
Hargita utcai tömbházban, ahol 
három lakásban is kárt okozott 
az első emeleti sörözőben bekö-
vetkezett tűz, amelyet egy túlhe-
vült villanymelegítő okozott.

Mire figyeljünk?

A lakásokban legtöbbször a 
hibás vagy „improvizált” meg-
oldással működtetett elektro-
mos készülékek miatt keletkezik 
tűz, de az égve hagyott, eldo-
bált cigaretták is a vezető okok 
között szerepelnek. A lakás-
tüzek ellen megfogalmazott 
jótanácsok között szerepel: a sa-
ját hőközpontok felszerelésé-
nél fontos figyelni arra, hogy 
a készülék törvényes gyártá-
si-forgalmazási jóváhagyással 
rendelkezzen, és csak enge-
délyezett szakcég szerelje fel, 
ugyanakkor az időszakos ellen-
őrzését sem szabad elhanya-
golni. A dohányzóhelyiségekben 
arra kell figyelni, hogy a cigaret-
tát mindig megfelelő, éghetetlen 
anyagból készülő hamutartóban 
oltsuk el, az ágyban tilos dohá-
nyozni, ugyanis rengeteg tűz-és 
haláleset oka a meggyulladt ágy-
nemű. Figyelni kell a gyúlékony 
anyagok megfelelő tárolására, 
arra is, hogy a radiátorokat ne 
helyezzük a függöny vagy bútor 
mellé, továbbá tilos az elosztó-
kábeleket a szőnyeg alá helyezni, 
és a fémedények használata is a 
mikrohullámú sütőben.

BARABÁS HAJNAL

Ajánlják, hogy minden tömbházemeleten legyen tűzoltópalack

Tűzvédelmi felkészítőt tartottak

Tűzvédelmi előírásokról tartottak felkészítőt a csíkszeredai lakószövetségeknek. Fontos esemény, hiányos jelenlét

Együttműködési szerződést kötöttek

A hétvégén megszervezett II. Csíkszeredai Kórháznapok és tudo-
mányos konferencia részeként pénteken együttműködési szer-
ződést írtak alá a Csíkszeredai Megyei Sürgősségi Kórház és 
a Sapientia Erdélyi Magyar Tudományegyetem között – jelez-
te közleményben a megyei önkormányzat sajtószolgálata. A 
szerződést Konrád Judit, a sürgősségi kórház vezetője, Mara 
Gyöngyvér, az egyetem rektorhelyettese és Borboly Csaba, 
Hargita Megye Tanácsának elnöke látta el kézjegyével. A szer-
ződés értelmében a két intézmény szorosabbra fűzi kapcsolatait, 
és közös kutatási projekteket bonyolít le.
„Örülök, hogy a további közös céljaink elérésében vannak szö-
vetségeseink, ha a tudomány szövetségese a szakmának, akkor 
a fejlődésre mindig lesz még hely. A kórház tekintetében a me-
gyei tanács testülete folyamatosan vállalja a fejlesztési dönté-
seket, ennek is köszönhetően az egészségügyi szolgáltatások 
tárháza a közeljövőben tovább bővülhet” – mondta Borboly 
Csaba, hozzátéve, hogy a kecskeméti Bács-Kiskun Megyei Kór-
ház orvosaival is egy ígéretes párbeszéd kezdődött el, akik idén 
Csíkszentdomokoson végeztek szűrővizsgálatokat.

Jogi köntösbe öltöztetett 
székely- és magyarellenes tá-
madásnak és provokációnak 
nevezték a hétvégén Kézdi-
vásárhelyen összegyűlt tilta-
kozók a Beke István és Szőcs 
Zoltán elleni, ötéves letölten-
dő szabadságvesztést előíró 
ítéletet. Megtudtuk ugyanak-
kor, hogy az érintettek jelen-
leg az indoklást várják, hogy 
a védelem kidolgozhassa a 
rendkívüli  jogorvoslatot,  a 
Nemzet i  Jogvédő  Szo lgá-
lat által biztosított ügyvéd 
pedig minél hamarabb elő-
készíti az Emberi Jogok Eu-
rópai Bíróságához intézendő 
sürgősségi kérelmet.
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